
Vi redder kysterne. 

Fra Kobæk Strand hvor DN Slagelse havde arrangeret demonstrationen. 

 

Lone Johansen holdt talen. 

 
Talen: 
Vel mødt på kysten 
Mens vi står her, tændes hundredevis af bål langs de danske 
kyster. Over 200 arrangementer spredt udover hele landet. 
Vi slår ring om kysterne, fordi regeringen fortsat ønsker at gøre 

det nemmere at bebygge vores kyster. Blandt andet vil 
regeringen fjerne strandbeskyttelsen i og omkring byerne og 
udvande strandbeskyttelsen uden for byerne. 
 
Vore kyster er de eneste reelle naturområder, vi har tilbage i 
vort gennemkultiverede land. De er en uudtømmelig ressource 
for oplevelse, rekreation og sundhed. Generation efter 

generation vil kunne få glæde af denne ressource, ligesom de 
mange turister der finder vej hertil. 
 

Lemper vi på beskyttelsen, saver vi den gren over, vi selv sidder 
på. En gang bebygget, altid bebygget. Dét, der var en evig 
ressource, bliver forvandlet til et spørgsmål om økonomi. 

Det er ved at være sidste udkald for at gøre indvending mod 
regeringens beslutning om at lempe på beskyttelsen af de 
danske kyster. 
 

Derfor mødes vi her på de danske strande, hvor vi står sammen med bål og fakler for at vise regeringen, at vi ikke 
bakker op om dens forslag.  
 

Tak fordi I er mødt frem 

 

 



 


